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Beste meneer Artz, 

 

U heeft ons vragen gesteld  inzake de Crisis- en herstelwet /Schone Lucht Akkoord (SLA). Het 

gaat om vragen zoals bedoeld in artikel 46 van het ‘Reglement van orde voor vergaderingen en 

andere werkzaamheden van de raad van Gennep 2018’. Hieronder hebben wij uw vragen 

cursief herhaald en voorzien van een antwoord. 

 

1. Is het college bekend met het artikel van de Gelderlander op 12 januari 2023 met de 

kop ‘Gemeenten, voorkom miljoenenclaims door nú stankoverlast veebedrijven aan te 

pakken’?  

Ja. 

2. Welke gevolgen heeft de Crisis- en Herstelwet en recente gerechtelijke uitspraken voor 

de gemeente Gennep en haar inwoners/bedrijven? 

De betrokken wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet geeft het college 

de bevoegdheid om aan veehouderijen maatregelen voor te schrijven die de emissie 

van geur, ammoniak en fijnstof verminderen. De recente gerechtelijke uitspraken 

hebben betrekking op een privaatrechtelijk geschil tussen particulieren en de Staat. De 

gemeente Gennep en onze bewoners zijn hierin geen partij. De uitspraken hebben dus 

geen gevolgen voor Gennep.  

3. Wij, als ELsss, zouden graag zien dat het college een risicoanalyse maakt van wat de 

gevolgen zijn als er in onze gemeente procedures aangespannen worden, zowel door 

bedrijven als door burgers. Kan het college hier zorg voor dragen?  

Wij zien op dit moment geen aanleiding om een risicoanalyse uit te voeren. In de 

afgelopen 4 jaar zijn geen klachten of meldingen binnengekomen in verband met 

geuroverlast vanwege veehouderijen. Er bestaat geen aanleiding om te verwachten 

dat er procedures zullen worden aangespannen door bedrijven en burgers. Voor zover 

procedures worden aangespannen bestaat er, gelet op de recente jurisprudentie, op 

voorhand ook geen aanleiding om te verwachten dat deze procedures gericht zullen 

zijn tegen de gemeente Gennep.  
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4. Maakt de gemeente Gennep op dit moment “gebruik” van de Crisis- en Herstelwet? Of 

is dat niet nodig gebleken? Graag aangeven hoe.  

Mede gelet op het uitblijven van klachten en meldingen van geuroverlast ten gevolge 

van veehouderijen, past het college op dit moment de betrokken bepaling (artikel 7af) 

van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet niet toe. Als er de komende tijd toch 

klachten of meldingen binnenkomen met betrekking tot geuroverlast vanwege 

veehouderijen, zullen wij afwegen of nadere actie nodig is. 

5. In het rapport Luchtverontreiniging Limburg, gebaseerd op metingen uit het jaar 2019, 

voldoet de gemeente Gennep aan de jaargemiddelde blootstelling (grenswaarde) aan 

stikstofdioxide (NO2) en fijnstof (PM10 en PM2,5) vastgesteld door de EU. Echter wordt 

er voor zowel stikstofdioxide en fijnstof niet voldaan aan de eisen van het WHO voor 

een gezonde levensstandaard (WHO, 2021). De GGD adviseert om te streven naar de 

WHO-advieswaardes. Welke stappen worden er ondernomen of gaan ondernomen 

worden om richting of aan de WHO-advieswaarde te voldoen? 

De WHO advieswaarden zijn in Gennep niet vertaald in sociaal of RO-beleid. Daarom 

worden er ook geen stappen ondernomen om aan deze advieswaarden te voldoen.      

6. Is er inzicht binnen de gemeente Gennep hoe het gesteld is met de huidige 

luchtverontreiniging? Zijn hier de afgelopen jaren (na het jaar 2019) metingen naar 

uitgevoerd? Kan aangegeven worden wat het verplicht stoppen van de nertsenhouderij 

voor een invloed heeft op de luchtkwaliteit in onze gemeente? 

Er zijn sinds 2019 door de gemeente geen metingen uitgevoerd om de luchtkwaliteit te 

onderzoeken. Van de 9 voormalige nertsenhouderijen (ca. 40.000 dieren) in de 

gemeente zijn er 2 getransformeerd naar nieuwe functies. Transformatie van de 

overige bedrijven is nog in procedure. Bij geen van de 9 bedrijven is sprake van 

ontwikkeling naar een andere vorm van intensieve veehouderij. Dit heeft een positief 

effect op de luchtkwaliteit in onze gemeente.  

7. In hoofdstuk 5 van het rapport Luchtverontreiniging Limburg worden door de GGD een 

aantal aanbevelingen gedaan om in te zetten op gezonde lucht. De verbetering van de 

luchtkwaliteit kan gezamenlijk met andere thema’s zoals klimaat, stikstof en mobiliteit 

opgepakt worden. Gaat de gemeente gezondheid/luchtkwaliteit expliciet afwegen bij 

beleidskeuzes? 

In de duurzaamheidsvisie die binnenkort aan u voorgelegd wordt, is schone lucht 

benoemd als één van de 6 duurzaamheidspijlers. De focus binnen deze pijler ligt op de 

verduurzaming van landbouw, mobiliteit en industrie.   
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8. Op 13 januari 2020 is het Schone Lucht Akkoord (SLA) gestart door het Rijk, 9 provincies 

en 35 gemeente. De gemeente Gennep is hier geen onderdeel van. Kan het college 

aangeven waarom ervoor gekozen is niet deel te nemen aan het SLA? Is het college van 

plan om in toekomst deel te nemen aan het SLA, zoals de aanbeveling van onze eigen 

GGD in het rapport Luchtkwaliteit Limburg? 

Het college is van mening dat ondertekening van het SLA niet noodzakelijk is om de 

uitstoot van stikstofdioxide en fijnstof in onze gemeente terug te dringen. Deelname 

aan het SLA betekent ook: deelnemen aan voortgangsmetingen en –rapportages, wat 

de nodige financiële en personele investeringen met zich meebrengt. Wij kiezen er nu 

voor de beschikbare capaciteit in te zetten voor een gedegen uitvoering van lopende 

projecten (opstellen agrarisch beleid, advisering en handhaving rondom landelijke 

regelgeving bedrijven, uitvoeringsagenda verduurzaming bedrijventerreinen, zie ook 

vraag 10).      

9. Hoe staat het college tegenover het opnieuw opstarten van een Limburgs 

milieuplatform voor schone lucht samen met andere gemeenten, provincie en GGD? 

Zijn hier al concrete stappen in genomen? 

Wij hebben hierin nog geen concrete stappen ondernomen, om dezelfde redenen als 

hierboven beschreven.  

10. Beleid bij de bron is de meest effectieve manier om de luchtkwaliteit te verbeteren. 

Welke Bronbeleidmaatregelen worden in onze gemeente toegepast? En welke 

maatregelen wil het college gaan toepassen in de toekomst, zodat de luchtkwaliteit 

verbeterd gaat worden? 

In Noord-Limburg is de uitstoot van NO2 voornamelijk afkomstig van wegverkeer en 

landbouw. De uitstoot van fijnstof is vooral afkomstig van de industrie en de 

landbouw. Wij verwachten dat de agrarische sector de komende tijd een 

verduurzamingsslag zal maken, dankzij landelijke stimuleringsmaatregelen en het 

Limburgs Programma Landelijk Gebied (LPLG), waar de gemeente Gennep actief aan 

bijdraagt. Tevens zijn wij in Gennep bezig met het opstellen van een agrarisch 

beleidsprogramma, waarin onder andere wordt beschreven hoe de gemeente boeren 

gaat ondersteunen in deze transitie. Om de verduurzaming van de industrie te 

versnellen hebben wij eind vorig jaar de Green Deal Bedrijventerreinen Land van Cuijk 

en Noord-Limburg mede ondertekend. Momenteel zijn we bezig met een 

uitvoeringsprogramma met concrete acties die de komende jaren moeten gaan 

bijdragen aan een schonere en energiezuinigere bedrijvensector in Gennep. Het onder 

de aandacht brengen van en adviseren over nieuwe landelijke regelgeving is hier 

onderdeel van. 
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11. Vervolgvraag: Naast luchtkwaliteit is waterkwaliteit ook een bron van zorg in 

Nederland. Onderzoek is de verantwoordelijkheid in onze provincie van het Waterschap 

Limburg. Deze meet ook de waterkwaliteit in de rivier de Niers. Kan het college 

aangeven of er momenteel, naast de standaard metingen, onderzoeken lopen naar de 

waterkwaliteit in onze gemeente of waar onze gemeente onderdeel van uitmaakt? 

Naast de ecologische toets die het Waterschap uitvoert rondom overstorten binnen de 

gemeenten en de reguliere onderzoeken naar de waterkwaliteit in Niers en Maas 

worden er geen aanvullende onderzoeken uitgevoerd.  

 

Wij nemen aan u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Gennep, 

 De waarnemend secretaris, 

 

 

 

 

 

 Ad de Kroon 

De burgemeester, 

 

 

 

 

 

Hans Teunissen 

 

 


